表 13-16 外國專業人員-按核准機關及國籍分

Table 13-16 Foreign Workers for Special Professions or Technical Assignments by Permit Authority Agency and Nationality

| 中華民國108年底 End of 2019 單位:人次 Unit: Person-case | | | | |
|---|---|---|---|---|
| | 項目別 | 累計申請 | 累計聘僱許可 | 有效聘僱許可 |
| | Item | Accumulation of application | Accumulation of the employment permit | Effective employment permit |
| 總 計 | Grand total | 595,060 | 570,487 | 31,125 |
| 按核准機關分 勞動部 加工出口區 科學園區 交通部民航局 交通部航港局 | | 583,108 3,083 8,867 2 | 558,600 3,063 8,822 2 | 29,673 416 1,034 2 |
| 按國籍分 | By Nationality | | | |
| 日本 美加 東國 東國 東 東 東 東 東 東 東 東 東 東 東 東 東 | Japan United States Canada United Kingdom South Africa Philippines Malaysia | 135,243 95,209 33,377 27,584 15,043 23,618 30,268 | 131,705 91,925 32,187 26,803 14,505 22,704 27,518 | 7,324 3,672 751 948 478 1,322 4,205 |
| 韓國 | Korea, R.O. | 23,044 | 21,980 | 1,307 |
| 澳大利亞 泰國 | Australia Thailand | 10,189 12,031 | 9,837 11,128 | 267 427 |
| 印度 德國 俄羅斯 印尼 法國 | India, R.O. Germany Russia Indonesia France | 17,811 15,777 14,671 11,146 12,188 | 17,035 15,375 14,218 10,579 11,749 | 1,813 346 257 1,173 447 |
| 新加坡 香港 烏克蘭 | Singapore Hong Kong Ukraine | 8,969 16,929 7,026 | 8,486 15,606 6,727 | 560 1,593 227 |
| 紐西蘭 | New Zealand | 4,170 | 4,019 | 87 |
| 越南 其他 | Vietnam Others | 6,988 73,779 | 6,257 70,144 | 803 3,118 |

資料來源:勞動部勞動力發展署。 說 明:1.本資料為該署受理本項業務(93年1月15日)起計算。 2.本表外國專業人員係指依雇主聘僱外國人許可及管理辦法第二條第一款規定之第一類外國人。 3.有效聘僱許可人次係指取得聘僱許可人次中,扣除聘僱許可屆滿、提早解約出國者及經勞動力發展署廢止 聘僱許可人次。 4.學校教師工作聘僱許可及管理業務,自107年2月移至教育部,自業務移撥日起不列入統計。

Source: Workforce Development Agency, MOL.

Note: 1.Data series from Jan. 2004 have been established.

^{2.} Foreign Workers For Special Professions or Technical Assignments in the table represent the Class A Foreign Workers stipulated in accordance with Article 2 of the Regulations on the Permission and Administration of the Employment of Foreign Workers. 3. Number of the effective employment permit exclude expirtation, rescission and abloishment.

^{4.}The employment permit and administration of foreign workers for school teacher were transferred to the Ministry of Education since Feb. 2018. Since Feb. 2018, Number of the school teacher don't include.